
 
Valtuustoaloite 28.8.2023 / Aurinkovoimalan perustaminen Sassiin 
 
Kaupunginvaltuusto 28.08.2023 § 58  
  
 

Valtuutettu Marko Kuronen luki seuraavan Mänttä-Vilppulan 
perussuomalaisten valtuustoaloitteen: 

 
Esitämme, että kaupunginkehitysyhtiö aloittaa kartoitukset ja tarvittavat 
esiselvitykset eri sähköyhtiöiden kiinnostuksesta perustaa aurinkovoimala 
Sassiin. Aurinkovoimalan kartoitukset ja esiselvitykset tehdään tietenkin 
kaupungin myöntämien avustusten puitteissa ilman lisämäärärahoja. 
 
Perusteluita esitykselle ovat: 
 
- Aurinkovoimala tuottaisi päästöttömästi ilmaista energiaa sähköverkkoon 
yritysten ja muiden kuluttajien käyttöön vallitsevan vähäpäästöisen 
nykysuuntauksen mukaan. 
 
- Alue on jo valmiiksi ilmansuuntiin (itä-länsi) ihanteellisesti sijoittunut eli 
voimala tuottaisi aamusta iltaan sähköenergiaa. 
 
- Aurinkovoimala-alueesta saataisiin pitkäaikaisia maanvuokra- tai 
kiinteistövero tuloja kaupungille. 
 
- Aurinkovoimalan alueen mahdolliset hoito- ylläpitotyöt saattaisivat 
työllistää paikallisia yrityksiä lisäten työllisyyttä kunnassa. 
 
- Aurinkovoimala ei aiheuta melua tai haittaa maisemalle tai ympäröivälle 
luonnolle, kuten esimerkiksi tuulivoimapuistojen väitetään aiheuttavan. 
 
 Tämä seikka myös tukee tulevien matkailijoiden viihtyvyyttä uudella 
matkailualueella Myllyrannassa. 
 
- Mänttä-Vilppula saisi positiivista huomiota edistyksellisenä sekä 
vastuullisena taidekaupunkina, joka edistää toiminnallaan 
energiaomavaraisuutta sekä kestäviä ratkaisuja energiantuotannossa 
omalta osaltaan. Lisäksi kaupungin paljon vaalitulle imagolle olisi tärkeää, 
että erilaisissa oikeusprosesseissa, jotka liittyvät Sassin aikaisempiin 
epäonnistuneisiin isoriskisiin suurhankkeisiin ja niissä ryvettynyt kaupungin 
mainekin saattaisi parantua vähän ulkopuolisten sekä paikkakuntalaisten 
silmissä. 
 
- Lentotoimintaa ja ilmailuperinteitä Sassissa voitaisiin jatkaa ja kehittää 
RC-lennokeilla, tilaa alueelta kyllä lennokkiharrastajillekin löytyy. Aktiivinen 
lennokkitoiminta houkuttelisi alan harrastajia muiltakin paikkakunnilta 
vierailemaan tai jopa muuttamaan harrastustoiminnan seurauksena 
Mänttä-Vilppulaan. 
 
 
 
Valtuustoaloite liitteenä.   
 

  
Päätös Kaupunginvaltuusto päätti lähettää valtuustoaloitteen kaupunginhallituksen 

valmisteltavaksi. 
 
 



Kaupunginhallitus 18.09.2023 § 235    
1555/10.03.01.00/2023    
 

Hallintosäännön 121 §:n mukaan valtuustoaloitetta ei oteta heti 
käsiteltäväksi, vaan se lähetetään kaupunginhallitukseen valmisteltavaksi. 
Kaupunginhallituksen tulee ottaa aloite käsittelyynviivytyksettä. 

 
Valmistelu ja lisätiedot: 
hallintojohtaja Anitta Hietaniemi 
anitta.hietaniemi(at)taidekaupunki.fi, puh. 044 097 9202 
 

Esittelijä Kaupunginjohtaja Anne Heusala 
 

Päätösesitys Kaupunginhallitus päättää ohjata valtuustoaloitteen 
kaupunkikehityspalveluiden valmisteltavaksi. 
 

Päätös Hyväksyttiin esityksen mukaisesti. 


